
23.2. 2022 - Korespondence s Nemocnice Prachatice, a.s. 

Dobrý den, 

píšu bakalářskou práci na téma Socioekonomické dopady pandemie Covid-19 na okres 

Prachatice a byla bych vděčná, kdybyste mi dokázali odpovědět na 2 otázky. 

Co se týče statistik, prachatícký okres (od roku 2021 ORP Vimperk+ORP Prachatice), je na 

tom v úmrtí na covid-19 za rok 2020 v porovnání s ostatními okresy Jihočeského kraje téměř 

nejhůř (resp. po okresu Tábor úplně nejhůř) - dle výpočtů mi vyšlo 1, 45 úmrtí na Covid-19 

na 1 000 obyvatel. Chtěla bych se zeptat, zda přímo v nemocnici nebudete vědět, čím by 

to mohlo být. Zanalyzovala jsem věkovou strukturu obyvatel, protože mě napadlo, že by na 

to mohl mít vliv velký poměr obyvatelstva 65+, ale zjistila jsem, že dle čsú ze všech okresů 

Jihočeského kraje máme po Českých Budějovicích nejmladší obyvatelstvo. 

Prachatický okres je na tom hůř než ostatní okresy i z hlediska porodnosti. Opět jsem se 

chtěla zeptat, zda nemáte tušení, čím by to mohlo být. 

Děkuji mnohokrát za odpověď. 

Vážená, slečno Nárovcová, 

dovolím si odpovědět na Vaše dvě otázky. 

Úmrtí na covid-19: trochu zavádějící otázka, protože dle metodiky ÚZIS se musí nahlásit 

všichni pacienti (v našem případě pouze hospitalizovaní pacienti v naší nemocnici) u kterých 

byl PCR test pozitivní (nestačí pozitivní Ag. Test), ale už nikoho nezajímá, jaká další závažná 

chronická onemocnění měl pacient. Takže ne úmrtí na covid-19, ale s průkazem tohoto viru. 

Samozřejmě čím závažnější chronické diagnózy (např. obezita, vysoký tlak, cukrovka, 

onemocnění plic, oběhové soustavy, zhoubné nádory atd.) tím horší průběh onemocnění a 

násobně větší riziko smrti. Koncem března roku 2020 začala i v naší republice pandemie 

coronaviru - až do září téhož roku byli všichni pozitivně testovaní pacienti s průběhem, který 

vyžadoval hospitalizaci, přijati na Infekční oddělení v Nemocnici České Budějovice, a.s. a 

v Nemocnici Tábor, a.s. Po dosažení cca počtu 150, pak od konce září byli pacienti přijímáni i 
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ve zbylých okresních nemocnicích Jihočeského kraje. V naší nemocnici za období od konce 

září do 31.12.2020 zemřelo 75 pacientů v drtivé většině ve věku 65+ a s více či méně 

závažnými chronickými onemocněními. Od ostatních nemocnic Jč. kraje jsme se naše 

nemocnice nelišila. A to mluvím pouze o hospitalizovaných pacientech a již vůbec nevím o 

těch, kteří zemřeli doma či jinde. Takže nemohu odpovědět, proč v okresu PT zemřelo nejvíce 

pacientů s positivním PCR testem. 

Porodnost - zase mohu mluvit pouze za naši nemocnici - v roce 2020 jsme měli 199 

novorozenců, což je opravdu velice málo. Velká většina rodiček z vimperska jezdí rodit do 

Nemocnice Strakonice, a.s., z Netolická do Českých Budějovic apod. z okrajových částí 

našeho okresu. Proč se nejméně rodí u nás nedokážu posoudit. 

Přeji Vám hezký zbytek dne a jsem s pozdravem, 

MUDr. František Stráský 

Nemocnice Prachatice, a.s. 

člen představenstva 

vedoucí úseku zdravotní péče 
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Korespondence 08.03. 2022 - Aptar Čkyně, s.r.o. 

Dobrý den, 

pracuji na bakalářské práci Socio-ekonomické dopady Covidu-19 na rozvoj okresu Prachatice, 

a ráda bych Vás poprosila o laskavost. Abych mohla udělat závěr z informací, které jsem 

získala, potřebovala bych Vaší spolupráci. Ve Vaší účetní závěrce z roku 2020 (viz.justice) je 

vidět zvýšení zisku oproti roku 2019, tak mě zajímá, zdaje to přirozené, nebo pociťujete 

návaznost na pandemii. Ovlivnila pandemie vaši výrobu přímo (např. zvýšením / snížením 

počtu odběratelů, omezením / zvýšením objemu výroby apod.? Čím to může být, že zrovna 

vaše firma jediná z velkých závodů v okrese v době covidu prosperuje? 

Mockrát děkuji za odpověď. 

Dobrý den, 

zasílám Vám v několika bodech hlavní důvody, které vedli ke zdárnému zvládnutí roku 2020, 

přestože byl komplikován pandemií Covidl9. Aptar vyrábí pro různé segmenty jako jsou 

nápoje a potraviny, kosmetika a domácí péče. Největší nárůst prodeje jsme zaznamenali 

v segmentu domácí péče, kdy jsme byli schopni dodávat uzávěry a dávkovací systémy na 

dezinfekce a jiné výrobky, které souviseli s potlačením pandemie. Samozřejmě jsme museli 

preventivně sáhnout i k úsporným opatřením v různých oblastech. Bohužel jedna z nich byla 

snížení příplatku na dovolenou u našich zaměstnanců, v letních měsících jsme nevyužívali 

brigádníky apod. Využili jsme i program Antivirus C (Kurzarbeit1) a v srpnu byla společnost 

na celý týden uzavřena. Během roku si každý zaměstnanec, včetně vedení, musel vybrat 

dalších 7 dní Kurzarbeit. Doufám, že Vám tyto informace pomohou, 

S pozdravem Jan Beyer (Managing Director) 

Kurzarbeit je dohoda mezi zaměstnanci, zaměstnavatelem a státem, kdy se zaměstnancům zkrátí pracovní doba a ušlý příjem jim doplatí 
stát. Zaměstnavatel se zavazuje, že nikoho nepropustí. 
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Korespondence 1.3.2022 - GRW ČR, s.r.o. 

Dobrý den, 

pracuji na bakalářské práci Socio-ekonomické dopady Covidu-19 na rozvoj okresu Prachatice, 

a ráda bych Vás poprosila o laskavost. 

Abych mohla udělat závěr z informací, které se mi podařilo získat, potřebovala bych Vaší 

spolupráci. 

Ve vaší účetní závěrce z roku 2020 (viz. justice) je vidět pokles zisku oproti roku 2019, tak 

mě zajímá, zdaje to přirozené, nebo jestli pociťujete návaznost na pandemii. Ovlivnila 

pandemie vaši výrobu přímo - např. vynechávání dodávek materiálu k výrobě, úbytek 

odběratelů v důsledku covidu, pozastavení výroby kvůli nemoci zaměstnanců apod...? 

Mockrát děkuji za odpověď. 

Dobrý den, 

co se týká Vašeho dotazu týkajícího se poklesu zisku společnosti v roce 2020 oproti roku 

2019, sděluji následující: 

Pokles byl způsoben jednak poklesem příjmu zakázek od našich odběratelů, jednak nárůstem 

mzdových nákladů a nárůstem nákladů spojených s preventivními opatřeními, která naše 

firma zavedla v souvislosti s koronavirovou pandemií. V roce 2020 jsme vydali téměř 2 mil. 

Kč na testování zaměstnanců a nákup ochranných prostředků. Pandemie Covid-19 nás 

nezasáhla v tom směru, že bychom měli omezené dodávky materiálu do výroby nebo výrazné 

výpadky výroby z důvodu extrémní nemocnosti. 

S pozdravem, 

Hlavní účetní | Finanzbuchhaltung | Financial Accounting 
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Korespondence 08.03.2022 Rohde & Schwarz závod Vimperk 

Dobrý den, 

pracuji na bakalářské práci Socio-ekonomické dopady Covidu-19 na rozvoj okresu Prachatice, 

a ráda bych Vás poprosila o laskavost. 

Abych mohla udělat závěr z informací, které se mi podařilo získat, potřebovala bych Vaší 

spolupráci. 

Ve vaší účetní závěrce z roku 2020 (viz. justice) je vidět pokles zisku oproti roku 2019, tak 

mě zajímá, zdaje to přirozené, nebo jestli pociťujete návaznost na pandemii. Ovlivnila 

pandemie vaši výrobu přímo - např. vynechávání dodávek materiálu k výrobě, úbytek 

odběratelů v důsledku covidu, pozastavení výroby kvůli nemoci zaměstnanců apod...? 

Mockrát děkuji za odpověď. 

Dobrý den, 

Slovem Milana Černého, vedoucího Personálního oddělení v Rohde & Schwarz závod 

Vimperk, s.r.o.: 

Za poklesem zisku v roce 2020 z části opravdu stojí pandemie onemocnění Covidu-19. Jak 

naše firma, tak celá společnost byla vystavena zcela novým situacím a novým opatřením ze 

strany vlády, které vyvolaly nejistotu jak mezi některými z nás, tak mezi našimi odběrateli. 

Většina našich zákazníků je ale našimi dlouhodobými partnery, a my zase jejich. Po prvním 

šoku z pandemie jsme tedy byli schopni opět navázat na předešlé spolupráce, a i nadále našim 

zákazníkům nabízet naše produkty a řešení na míru. 

Další nárůst nákladů, se kterým se před rokem 2020 nedalo počítat, byly výdaje na ochranu 

zdraví našich zaměstnanců. Celou pandemii jsme ale zvládli především díky jejich obětavosti 

a nasazení. Pokud byla některá část či některé oddělení výroby oslabeno, ať už z důvodu 

onemocnění nebo výpadku materiálu, byly to právě naši zaměstnanci, kteří byli ochotni 

pracovat přesčas či vystřídat nemocné kolegy na jejich pozicích. Ano, občas to představovalo 

jisté překážky a nemalé výzvy, ale společně se nám je v rámci možností podařilo zvládnout. 

Také administrativní pracovníci předvedli nevídanou flexibilitu. Museli se naučit provádět 

nejméně polovinu jejich běžných pracovních činností z domova z Home Office. Z této 
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zkušenosti j sme se ale poučili a z Home office jsme udělali standardní benefit vybraných 

pozic u kterých je to umožněno. 

Z personálni stránky mě hlavně těší, že jsme kvůli pandemii nemuseli propouštět a že se nám 

stejně jako v minulých letech podařilo zvyšovat platy v souladu s kolektivní smlouvou. 

Marketingové oddělení, Rohde & Schwarz 
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Dobrý den, 

Korespondence Intica-Systems s.r.o. 

pracuji na bakalářské práci Socio-ekonomické dopady Covidu-19 na rozvoj okresu Prachatice, 

a ráda bych Vás poprosila o laskavost. 

Abych mohla udělat závěr z informací, které se mi podařilo získat, potřebovala bych Vaší 

spolupráci. 

Ve vaší účetní závěrce z roku 2020 (viz. justice) je vidět pokles zisku oproti roku 2019, tak 

mě zajímá, zdaje to přirozené, nebo jestli pociťujete návaznost na pandemii. Ovlivnila 

pandemie vaši výrobu přímo - např. vynechávání dodávek materiálu k výrobě, úbytek 

odběratelů v důsledku covidu, pozastavení výroby kvůli nemoci zaměstnanců apod...? 

Děkuji za odpověď. 

Dobrý den, 

na vývoji ziskovosti se podílí mnoho vlivů, mezi nimi určitě není covid ten nej významnější. 

Zásobování bylo problematické v období cca. srpen 2020-prosinec 2020, ale ani zde nešlo o 

nic závažného z hlediska celkového fungování podniku. Žádné zákazníky j sme kvůli covidu 

neztratili. S výjimkou krátké odstávky v létě 2020 jsme výkon firmy narušovat nemuseli, ani 

nemocnost v tomto nehrála významnou roli. Krátce a ve velmi omezené míře jsme čerpali 

podporu v rámci programu Antivirus. 

Milan Kynický 
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